
Protokół XXVIII/2021 

z obrad XXVIII Sesji Rady Gminy Sadowne z dnia 25 marca 2021 roku, która odbyła 

się w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy w Sadownem o godz. 1100 

 

Skład Rady – 15  

Obecnych według listy obecności – 12 

Nieobecni: Tomasz Szymanik 

                   Małgorzata Lipka-Bartosik 

                   Dorota Mianowicz 

 

Ponadto na Sesję Rady Gminy przybyli: Pan Waldemar Cyran – Wójt Gminy Sadowne, Pan 

Marcin Gręda – Zastępca Wójta, Pani Anna Rukat – Skarbnik Gminy Sadowne oraz Pan Janusz 

Chaber – Kierownik ZGK w Sadownem. 

 

Do punktu pierwszego porządku obrad: 

Pan Piotr Olkowski – Wiceprzewodniczący Rady Gminy – przywitał wszystkich zebranych, 

rozpoczął obrady XXVIII Sesji Rady Gminy Sadowne. Na podstawie listy obecności 

stwierdzono quorum. Poprosił radnych o zalogowanie się do systemu. 

 

Do punktu drugiego porządku obrad: 

Pan Waldemar Cyran – proszę o wniesienie do porządku obrad uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Łochów w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę. Chcemy sformalizować kwestię dostarczenia wody do trzech 

mieszkańców z terenu Gminy Łochów. Zawarcie takiego porozumienia jest niezbędne – 

zgodnie z uzasadnieniem zawartym w uchwale.  

Pan Piotr Olkowski – proszę o przegłosowanie: kto z Państwa jest za wprowadzeniem do 

porządku obrad uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego z Gminą Łochów w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę.  

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Pan Piotr Olkowski – uchwała ta wejdzie do porządku obrad jako punkt e), kolejność 

pozostałych jest o tę pozycję przesunięta. Proszę o głosowanie: kto z Państwa jest za nowym 

porządkiem obrad. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



P o r z ą d e k   o b r a d: 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja z działalności Wójta w okresie między Sesjami. 

4. Informacja z realizacji uchwał i zarządzeń za 2020 r. 

5. Podjęcie uchwał:  

 

a) w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Sadowne na 

2021 r.; 

b) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości i odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy; 

c) w sprawie przekształcenia Przedszkola w Sadownem poprzez przeniesienie jego 

siedziby; 

d) w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sadowne w 2021 roku; 

e) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą 

Łochów w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę; 

f) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Węgrowskiemu na 

realizację zadania pod nazwą „Rozbudowa ulicy Wiejskiej w Sadownem”; 

g) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Węgrowskiemu na 

realizację zadania pod nazwą „Rozbudowa drogi powiatowej nr 4204W 

Płatkownica – Morzyczyn - (granica powiatu) Kiełczew w miejscowościach 

Morzyczyn Włościański i Morzyczyn Włóki”; 

h) w sprawie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadowne na lata 

2021-2032; 

i) w sprawie zmian w Uchwale budżetowej gminy na 2021 rok; 

6. Sprawy różne – zapytania i wolne wnioski oraz odpowiedzi. 

7. Przyjęcie protokołu z obrad z XXVII Sesji Rady Gminy.  

8. Zamknięcie obrad.  

 

Do punktu trzeciego porządku obrad: 

Pan Waldemar Cyran – 8 marca wysłaliśmy wniosek o przyznanie pomocy finansowej ze 

środków Województwa Mazowieckiego w ramach Mazowieckiej Strażnicy Ochotniczej Straży 

Pożarnej 2021. W tym projekcie uczestniczymy co rok i w tym roku chcemy wesprzeć 



Ochotniczą Straż Pożarną w Zalesiu. Zadanie polega na wymianie bramy garażowej na 

stanowisku, w którym znajduje się samochód pożarniczy, wartość zadania 30 000 zł, w tym 

wnioskowana dotacja to 25 000 zł. 16 marca złożyliśmy wnioski o przyznanie pomocy 

finansowej ze środków własnych budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach MIAS 

Mazowsze 2021 z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań, które były zgłaszane przez 

sołtysów i Rady Sołeckie w poszczególnych miejscowościach. Z tej pomocy mogą skorzystać 

miejscowości, które wcześniej z tego instrumentu nie skorzystały. W tym roku zostały 

wyłonione następujące zadania: utwardzenie terenu przy świetlicy wiejskiej w miejscowości 

Morzyczyn Włóki, modernizacja budynku świetlicy wiejskiej w Ociętem, remont świetlicy 

wiejskiej w Sadownem, wymiana bramy garażowej i wykonanie ocieplenia sufitu w garażu 

OSP Zalesie oraz budowa oświetlenia ulicznego w miejscowości Złotki. Wnioskowana dotacja 

wynosi 10 000 zł na każde zadanie. 22 marca wysłaliśmy wniosek o przyznanie pomocy 

finansowej z budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach Mazowieckiego Instrumentu 

Wsparcia Infrastruktury Sportowej Mazowsze 2021. W ramach zadania zaplanowano remont 

szatni oraz pomieszczeń sanitarnych przy hali sportowej w Sadownem. Szacunkowo wartość 

zadania wynosi 268 934,36 zł, w tym wnioskowana dotacja to 200 000 zł. Gmina Sadowne 

otrzymała wsparcie z budżetu Województwa Mazowieckiego w kwocie 4 mln zł na budowę 

nowego przedszkola wraz z infrastrukturą towarzyszącą. Przedszkole będzie budynkiem 

sześciooddziałowym z możliwością przyjęcia 150 dzieci. Obiekt będzie przystosowany dla 

osób niepełnosprawnych. Ponadto wspólnie z powiatem wnioskowaliśmy o środki niezbędne 

do modernizacji ul. Wiejskiej (w tej chwili wykonywany jest projekt). Otrzymaliśmy kwotę 

wsparcia w wysokości 4 mln zł. Do realizacji tego zadania przystąpimy w 2022 roku. Zadanie 

będzie polegało na wymianie nawierzchni asfaltowej i budowie chodnika dla pieszych. 25 

marca złożyliśmy wniosek do Ministerstwa Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Sportu na 

dofinansowanie zadania pt.: „Budowa boiska sportowego wielofunkcyjnego w miejscowości 

Grabiny” – w ramach Programu Sportowa Polska. Szacunkowa wartość zadania to 694 215,21 

zł, w tym wnioskowana dotacja to 347 100 zł. Realizację zaplanowano na rok 2022. W związku 

z zakupem nowego autobusu przystosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych 

podjęliśmy decyzję o przeprowadzeniu pisemnego przetargu nieograniczonego na sprzedaż 

autobusu marki Mercedes Benz.  

 

Do punktu czwartego porządku obrad: 

Pan Piotr Olkowski – kolejnym punktem porządku obrad jest informacja z realizacji uchwał 

Rady Gminy Sadowne za rok 2020. Rada Gminy Sadowne w 2020 roku podjęła 62 uchwały, 

z czego: 43 uchwały zostały zrealizowane, 14 uchwał w trakcie realizacji, 1 uchwała – Powiat 

zrezygnował z realizacji zadania 2020 r., 1 uchwała została uchylona, 1 uchwała udzielono 

wotum zaufania dla Wójta, 1 uchwała udzielono Wójtowi absolutorium, 1 uchwała w trakcie 

realizacji – zmieniona uchwałą. Informacja z realizacji zarządzeń Wójta za 2020 rok. Wójt 

Gminy Sadowne wydał 76 zarządzeń, z czego: 65 zarządzeń zostało zrealizowanych zgodnie 

z treścią zarządzenia, 10 zarządzeń jest w trakcie realizacji, 1 zarządzenie zostało uchylone.  

 

 

 



Do punktu piątego porządku obrad: 

a) uchwała w sprawie zatwierdzenia planów Komisji Stałych Rady Gminy Sadowne na 

2021 rok  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



b) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości i odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy  

Pan Waldemar Cyran – zwracam się z prośbą o wyrażenie zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości i odstąpienie od obowiązku przetargowego. Przez ostatnie lata grunt ten był 

wydzierżawiony na mocy umowy. Umowa wygasła. Ogłosiliśmy zgodnie z dyspozycją Rady 

Gminy przetarg, który miał wyłonić kolejnego dzierżawcę. Ogłosiliśmy już dwa przetargi. 

Każdy z nich zakończył się negatywnie. Dochodziło do niebotycznych kwot proponowanych 

za rok dzierżawy. Kwota z ostatniego przetargu wynosiła 39 500 zł. Cała niezbędna procedura 

została przeprowadzona. Oferent nie zgłosił się na podpisanie umowy. Stąd prośba 

o odstąpienie od przetargu i wydzierżawienie gruntu na okres do 3 lat. Na chwilę obecną grunty 

są nieużytkowane. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



c) uchwała w sprawie przekształcenia Przedszkola w Sadownem poprzez przeniesienie 

jego siedziby 

Pan Marcin Gręda – jest to kontynuacja działań, które zostały podjęte w grudniu podejmując 

uchwałę intencyjną o przeniesieniu przedszkola. W międzyczasie uzyskaliśmy pozytywną 

opinię Mazowieckiego Kuratora Oświaty, stąd też przygotowaliśmy już ostateczną formę 

projektu uchwały na dzisiejszą sesję.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



d) uchwała w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sadowne w 2021 roku  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



e) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 

z Gminą Łochów w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

Pan Janusz Chaber - Kierownik ZGK – do tej pory do trzech odbiorców z m. Brzuza 

dostarczaliśmy wodę na podstawie indywidualnych umów zawartych z mieszkańcami. 

Składając wniosek taryfowy Wody Polskie zwróciły nam uwagę, że powinniśmy mieć 

podpisaną umowę międzygminną. W związku z tym prośba o podjęcie takiej uchwały.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



f) uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Węgrowskiemu na 

realizację zadania pod nazwą „Rozbudowa ulicy Wiejskiej w Sadownem” 

Pan Waldemar Cyran  - jest to druga transza. Jesteśmy zobowiązani w uczestniczeniu 

w kosztach projektowych tego przedsięwzięcia.  

Pani Anna Rukat – środki te zostały już ujęte w projekcie budżetu. W tej chwili jest to uchwała 

intencyjna pozwalająca na podpisanie porozumienia w tej sprawie.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



g) uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Węgrowskiemu na 

realizację zadania pod nazwą „Rozbudowa drogi powiatowej nr 4204W Płatkownica – 

Morzyczyn - (granica powiatu) Kiełczew w miejscowościach Morzyczyn Włościański 

i Morzyczyn Włóki” 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



h) uchwała w sprawie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadowne na lata 

2021-2032 

Pani Anna Rukat – jeśli chodzi o WPF dotyczy ona roku 2020 i 2021. W roku 2021 poprawiamy 

dochody o 9 497 zł, wydatki o 803 686,46 zł, deficyt o 1 365 683,46 zł i rozchody o kwotę 

189 700 zł. Wprowadzamy do budżetu wolne środki w kwocie 580 000 zł – jako nadwyżka 

środków budżetowych z roku poprzedniego i przychody 43 006,46 zł. Jeśli chodzi  o rozchody 

zmniejszono o 189 700 zł z powodu wcześniejszej spłaty kredytu. To co zostało nadpłacone 

w grudniu w tej chwili jest zmniejszone w tym roku. Do budżetu na inwestycje wprowadzono 

kwotę 620 680 zł. Dołożono: do przebudowy drogi gminnej Zalesie – Zarzetka (150 000 zł), 

do dróg gminnych w miejscowości Sadowne (100 000 zł), na remont dachu na budynku 

gminnym przy ul. Kuźnica (100 000 zł), na termomodernizację części budynku gminnego 

w Szynkarzyźnie (30 000 zł), na remont budynku OSP Zieleniec (50 000 zł), do remontu 

budynku po byłej szkole w Sokółce (OSP Sokółka – 45 000 zł) oraz do remontu zaplecza hali 

sportowej (20 000 zł). Budowa boiska w Grabinach – jest to zadanie przeniesione na 2022 rok, 

w tym roku na ten cel wydatkujemy kwotę 15 000 zł. Został poprawiony punkt dotyczący 

zakupu aparatury medycznej – chodzi o dotacje dla szpitala w Ostrowi Mazowieckiej (10 000 

zł). Na modernizację oświetlenia ulicznego przeznaczamy kwotę 20 000 zł. Na remont 

świetlicy w Sadownem dokładamy około 30 000 zł (40 000 zł stanowi fundusz sołecki). 

Dokładamy także do energii elektrycznej, a także do świetlicy w Sadownem (w związku ze 

zmianą porozumienia z powiatem).  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



i) uchwała w sprawie zmian w Uchwale budżetowej gminy na rok 2021 rok 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Do punktu szóstego porządku obrad: 

 

Pan Piotr Olkowski – wpłynęło podanie od OSP Zarzetka o pomoc w zakupie wozu bojowego 

dla tej jednostki. Jednostka posiada wkład własny w wysokości 45 653,66 zł. Są pieniądze 

z funduszu sołeckiego wsi Grabiny i Zarzetka oraz pieniądze zebrane od mieszkańców wsi 

Grabiny i Zarzetka. Niestety środki te są niewystarczające na zakup takiego wozu, stąd też 

prośba o pomoc do Rady Gminy Sadowne. To podanie było już rozpatrywane na komisji 

budżetu.  

Pan Ryszard Decyk  - Komisja zajmowała się tym pismem. Na pierwszej Komisji wniosek był 

zaopiniowany negatywnie. Na kolejnym posiedzeniu Komisja przeanalizowała sprawę 

ponownie i zaopiniowała pozytywnie. Osobiście popieram tę inicjatywę. Członkowie nowo 

powstałej jednostki są przeszkoleni, a bez wozu bojowego nie będą mieli możliwości brania 

udziału w akcjach.  

Pan Waldemar Cyran – zwracam się do Państwa z apelem, środki na zakup samochodu zostały 

zabezpieczone wcześniej bez wskazania, chciałbym abyście Państwo poparli tę inicjatywę. Po 

rozeznaniu na rynku koszt takiego samochodu oscyluje w granicach 100- 110 tys. zł. W tej 

chwili jesteśmy w stanie przekazać kwotę około 60 000 zł. Na ostatniej Komisji odbyła się 

dyskusja w tej sprawie, było widoczne poparcie z Państwa strony dla tej sprawy. Uważam, że 

musimy pomóc w zakupie wozu dla tej jednostki z racji tego, że została powołana do życia, 

a bez wozu nie będzie mogła zacząć działać.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Do punktu siódmego porządku obrad: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Do punktu ósmego porządku obrad: 

Pan Piotr Olkowski – dziękuję wszystkim za przybycie i udział w obradach. Zamykam 

posiedzenie XXVIII Sesji Rady Gminy Sadowne.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

Protokolant:                 Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Ewa Sęk                                                                                             Piotr Olkowski 


